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Finanční výbor zastupitelstva města Děčín 
 

ZÁPIS č. 3/2021 
ze zasedání finančního výboru ZM konaného dne 15. března 2021 

v zasedací místnosti primátora, 2. patro, č. dveří 310 budovy A1 magistrátu 
 

Začátek: 13,00 hod. 
 
Přítomni:   Dle prezenční listiny v příloze 
 
Program: 
 
1) Zahájení  

2) Dopad Covid-19 na podnikatelské prostředí – host Jiří Štajner – ředitel OHK Děčín 

3) Krizové řízení – aktuální situace Covid-19 – host Ing. Radek Tuhý 

4) Návrh na změnu rozpočtu 2021 (rozdělení zdrojů hospodaření r. 2020) 

5) Informace o nedoplatcích po splatnosti k 31. 12. 2020 

6) Informace o novele zákona o místních poplatcích – změny v placení místního poplatku 

za komunální odpad 

7) Různé  

 
 
1. Zahájení 
 
Jednání FV ZM zahájil p. předseda, přivítal přítomné členy FV a hosty. Vzdáleným připojením 
se jednání zúčastnily za odbor ekonomický ing. Čečáková a ing. Tomanová.  
Program byl jednomyslně schválen. 
 
2. Dopad Covid-19 na podnikatelské prostředí – host Jiří Štajner – ředitel OHK Děčín  
 
Úvodem předseda FV požádal p. Štajnera o seznámení členů FV s aktuální situací a dopady 
Covid-19 na podnikatelskou sféru. 
 
P. Štajner představil Okresní hospodářskou komoru jako dobrovolné sdružení firem, 
seznámil členy FV s její strukturou – cca ½  OSVČ, ½  korporátní společnosti, 70 % subjektů 
je z Děčína.  
 
Největší zaměstnavatelé situaci Covid-19 řeší především sami – podnikají maximum pro 
zachování zaměstnanosti, neomezení provozu, provádí opatření ve prospěch zaměstnanců. 
Probíhají jednání o možnostech zřízení testovacích a očkovacích center ve firmách (např. 
Ferox, RYKO, Constelium). Velké firmy nemají na OHK požadavky na řešení dopadu Covid-
19. 
 
P. Štajner dále informoval, že rada města schválila finanční spoluúčast s OHK na řešení 
potřeb malých firem pro zorientování v možnostech dotačních titulů „Covid“ podpor a 
příspěvků schválených vládou. OHK pomáhá těmto podnikatelům při zpracování žádostí o 
dotace a doložení potřebných podkladů. Řada podnikatelů však není schopna doložit 
potřebné dokumenty, aby bylo možné vyhodnotit splnění kritérií pro zpracování žádosti, 
v některých případech je zaznamenána i snaha účelově podmínky obejít.  OHK bylo 
vyhodnoceno, že pouze cca ¼ byly relevantní žádosti a potřeby. Existují však i podnikatelé, 
kteří byli evidentně Covidem poškození, avšak do dotačních programů se nevejdou.  
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V okrese Děčín je evidováno 28 tis. podnikajících subjektů, z toho v Děčíně cca 9,5 tis. V roce 
2020 byl zaznamenán nárůst počtu živnostníků - z kategorie do 20 zaměstnanců do kategorie 
nad 20 zaměstnanců. 
 
Bylo konstatováno, že podnikatelé žádnou pomoc od města nečekají. Návrh snižovat nájmy 
v městských prostorách by bylo, s ohledem na okolní tržní prostředí, velmi kontraproduktivní.  
 
K této problematice bylo dále diskutováno: 
- cca 5 % podnikatelů naznačilo, že jim pandemie pomohla – business vzrostl díky 

opatřením Covid-19 (dovoz jídla apod.), 
- zhruba 30 % subjektů snížilo svůj počet zaměstnanců, 
- pro náš region je fatální propad turistického ruchu, 
- návrh na zahrnutí podnikatelských záměrů do participativního rozpočtu – podpora 

začínajících podnikatelů, 
- město nezastavilo zakázky, přistoupilo k přijetí úvěru, aby mohly pokračovat investiční 

projekty města, 
- předběžná tržní konzultace – zadávací dokumentace by měla vznikat z rukou odborníka, 
- fungování portálu veřejných zakázek na portálu města, úspěšnost místních podnikatelů 

při ucházení se o veřejnou zakázku – převážně jen podlimitní zakázky, 
- problematika výběrových řízení – jediné kritérium cena, snaha o pestřejší kritéria, 
- problém udělat hranici mezi vytvořením podmínek pro podnikání a podporou podnikání, 
- problematika provozování hazardních her, 
- zakázka města na osvětlení městských dominant.  
 
 
3. Krizové řízení – aktuální situace Covid-19 – host Ing. Radek Tuhý 
 
Ing. Anděl informoval členy FV  
- o přípravě očkovacího centra („OC“) v budově ČVUT a průběhu povinného testování 

zaměstnanců magistrátu. Zaměstnanci města pomohou při zajištění administrativních 
prací spojených s očkováním. Start OC v závěru března (přesun pracoviště z děčínské 
nemocnice); 3 dráhy; provoz denně vč. víkendu 8 - 16  hod. (bude-li čím očkovat); zajištění 
parkovacích míst pro klienty OC, aj.,  

- o velkém zájmu obvodních lékařů (v Děčíně 16) o očkování, které by mohlo významně 
urychlit celý proces dosažení proočkovanosti občanů, od dnešního dne začnou dostávat 
vakcíny ti obvodní lékaři, kteří projevili zájem a mají zaevidovaných alespoň 100 klientů 
k očkování. Pro obvodní lékaře bude určena pouze vakcína AstraZeneca z důvodu 
očekávané lepší dostupnosti a zejména splnitelné požadavky na skladování (postačí 
běžná chladnička), 

- o testování pracovníků Magistrátu. Toto probíhá již 3 týdny, zatím 1 „záchyt“, 
- evidence dobrovolníků - pro práci v OC se mohou hlásit u p. tajemníka. Posily přislíbeny i 

z MÚ Benešov n. Pl. a České Kamenice. 
 
Ing. Tuhý informoval, že dle dostupných zdrojů bylo k dnešnímu dni v Děčíně očkováno 3 260 
osob 1. dávkou a 579 osob 2. dávkou. V tomto počtu je 1 190 osob 80+, dále osoby 70+, 
učitelé, záchranný sbor a policie. V rámci sociálních služeb proběhlo očkování 345 osob, 
v tomto týdnu budou tyto služby v Děčíně kompletně proočkovány.  
 
K tomuto tématu bylo diskutováno: 
- Informace sdělovacích prostředků o rekordní 100% proočkovanosti občanů Kadaně, kam 

měly být přesunuty vakcíny určené k očkování obvodními lékaři v rámci kraje (tedy i DC),  
- KZUK rozhodla o očkování pouze vakcínami Pfizer a Moderna, 
- Vakcíny AstraZeneca budou distribuovány obvodním lékařům,  
- krácení počtu přídělu dávek vakcín pro kraj, 
- distribuce očkovacích látek, činnost krajského koordinátora a koordinátora Krajské 

zdravotní, a.s., 
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- mobilní očkovací tým – zaměření na imobilní občany. 
 
Příloha k tomuto bodu: Ing. Tuhý poskytl podrobnější informace k aktuální situaci 
v prezentaci, která je přílohou tohoto zápisu. Další informace viz www.portabo.cz/ockovani 
 
 
4. Návrh na změnu rozpočtu 2021 (rozdělení zdrojů hospodaření r. 2020) 
 

K tomuto bodu programu obdrželi členové FV podkladovou zprávu, která bude předložena 

jako materiál k projednání ZM dne 25. 3. 2021. 

 

Z předložených podkladů vyplývá, že na rozhodných účtech města zůstalo k 31. 12. 2020 

celkem 257.436 tis. Kč. Po zapojení přebytku minulých období ve schváleném rozpočtu na 

r.  2021 ve výši 60.000 tis. Kč, finančním vypořádání vratek nevyčerpaných dotací za rok 

2020 ve výši 2.154 tis. Kč, převodu do sociálního fondu dle statutu ve výši 725 tis. Kč a po 

zapojení nevyužitých účelových prostředků z roku 2020 do hospodaření roku 2021 ve výši 

24.581 tis. Kč zbývají zdroje ve výši 169.976 tis. Kč. Kapitálová rezerva po schválení 

zapojení úvěru ve výši 136.400 tis. Kč činí 33.403 tis. Kč. Celkové volné zdroje k rozdělení 

tudíž jsou ve výši 203.379 tis. Kč. 

 

Odbory magistrátu předložily požadavky na pokrytí akcí oprav, investic a dalších provozních 

výdajů v celkové výši 346.704 tis. Kč.  

 

OE navrhuje volné zdroje k rozdělení následovně:  

a) Převod schválených akcí z r. 2020 (uzavřené smlouvy o dílo, rozestavěné akce apod.)  

v částce 49 385 tis. Kč, 

b) Snížení daňových příjmů po schválení daňového balíčku (zrušení superhrubé mzdy a 

další) v částce 30 000 tis. Kč, 

c) Vybrané prioritní akce připravené k realizaci ve výši 66 068 tis. Kč a 

d) Ostatní požadavky – 200 tis. Kč. 

   

Finanční prostředky ve výši 57.726 tis. Kč jsou navrhovány ponechat v kapitálové rezervě 

města zejména k pokrytí možného výpadku příjmů města v průběhu rozpočtového roku a 

k řešení havárií.  

 

Bylo konstatováno, že předložený materiál je v souladu s přijatými doporučeními FV ZM. 

Dále bylo kladně hodnoceno, že nedochází k přesunu finančních prostředků do provozní 

části rozpočtu města.  

 

Usnesení č. 1/3/2021 

FV ZM projednal podkladový materiál a doporučuje ZM přijmout změnu rozpočtu zapojením 

zdrojů z přebytku výsledku hospodaření předchozího roku dle návrhu. 

 

PRO  7 

PROTI  0 

ZDRŽEL SE 0 

 

 

 

 

http://www.portabo.cz/ockovani
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5. Informace o nedoplatcích po splatnosti k 31. 12. 2020 

 

K tomuto bodu programu členové FV ZM obdrželi souhrnnou tabulku Přehled a vývoj 

pohledávek statutárního města Děčín po splatnosti za r. 2013 - 2020. Podrobná informace je 

předkládána pololetně pro informaci RM.   

 

Nejvyšší nedoplatky jsou evidovány u místních poplatků ve výši 33 mil. Kč. Tento nedoplatek 

činí zejména poplatek za komunální odpad, kde došlo k meziročnímu nárůstu cca 4 mil. Kč. 

Důvodem nárůstu jsou opatření spojená s Covid-19 – omezená exekuční činnost, zvýšená 

nemocnost zaměstnanců, zvýšení roční sazby poplatku aj.  

Vysoké nedoplatky jsou rovněž na úseku pokut – 45,2 mil. Kč. Naopak ke snížení stavu 

pohledávek došlo u správy bytového fondu (meziročně o cca 5 mil. Kč), jednak z důvodu 

úhrad od exekutora, ale i odpisem nedobytných pohledávek z důvodu dlouhodobého 

nenalezení postižitelného majetku exekutorem. 

 

Pokud se týká daňových nedoplatků (poplatky a pokuty), zanikají tyto nedoplatky po uplynutí 

6 let od splatnosti. V případech, kdy byl učiněn úkon (zahájení daňové exekuce na mzdu, 

účet, návrh na nařízení exekuce exekutorem) se tato lhůta prodlužuje až na 20 let. Uvedená 

částka pohledávek proto obsahuje např. i nedoplatky od zahájení výběru poplatku za 

komunální odpad v r. 2002.  

 

K dotazu na nedoplatky za půjčky švýcarské vlády DEZA podnikatelům po povodni v r. 2002 

byli členové FV ZM informováni, že v evidenci dlužníků jsou 2 dlužníci, oba nedoplatky jsou 

vymáhány exekutorským úřadem.  

  

Přehled exekuční činnosti exekutorů, který je rovněž součástí informace členům RM, 

vyčísluje úspěšnost vymožených pohledávek, tato je u nejstarších návrhů přes 30 %. U této 

formy vymáhání se úspěch dostavuje až po řadě let. V případě změny exekučního řádu, jak 

je v současné době navrhováno (např. zkrácení doby trvání exekuce, povinná úhrada 

nákladů exekuce, místní příslušnost exekutora atd.), by tento způsob vymáhání již nebylo 

efektivní využívat.  

 

Členové FV ZM vzali předloženou informaci na vědomí. 

 

 

6. Informace o novele zákona o místních poplatcích – změny v placení místního 

poplatku za komunální odpad 

 

K tomuto bodu programu členové FV ZM obdrželi písemnou informaci o změnách v placení 

místního poplatku za provoz systému nakládání s komunálním odpadem, vyplývajících 

z novely zákona o místních poplatcích. 

 

Ing. Čečáková seznámila členy FV ZM se zásadními změnami vyplývajícími z této novely 

účinné 1. 1. 2021: 

- v současné době existují 3 způsoby úhrad nákladů spojeným s provozem systému 

nakládání s komunálním odpadem, které od 1. 1. 2022 nebudou možné, 

- za poplatkové období r. 2021 může město naposledy vybírat stávající místní poplatek za 

provoz systému nakládání s komunálním odpadem, 
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- od 1. 1. 2022 je možné vybírat pouze jeden druh poplatku za komunální odpad stanovený 

novelou zákona o místních poplatcích, a to: 

• Poplatek za obecní systém odpadového hospodářství (obdoba dosavadního 

poplatku) nebo 

• Poplatek za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci (plátcem je vlastník 

nemovitosti, resp. SVJ) – platba dle produkce odpadu nebo objednané kapacity). 

 

V případě rozhodnutí vedení města o zavedení nového místního poplatku, musí být vydána 

nová obecně závazná vyhláška nejpozději v listopadu t.r. s účinností od 1. 1. 2021. Vzhledem 

k řadě administrativních záležitostí spojených se zavedením nového poplatku OE doporučuje 

rozhodnout o způsobu úhrady nákladů za komunální odpad co nejdříve. 

 

OE doporučuje pro poplatkové období od 1. 1. 2022 zavést poplatek za obecní systém 

odpadového hospodářství, neboť v současné době není město připraveno na stanovení výše 

poplatkové povinnosti dle skutečné produkce odpadu, resp. rezervované kapacity pro 

jednotlivé nemovitosti.  

 

Ing. Anděl doporučil, s ohledem na možnost propojení budoucí koncepce likvidace odpadů 

(a z toho plynoucích nákladů a procesů) s energetickým využitím odpadů (projekt ZEVO), 

projednání této záležitosti v pracovní skupině Odpady & Teplo, která se sejde ve čtvrtek 

18.03.2021.  

 

FV ZM vzal předloženou informaci na vědomí a doporučil vrátit se k této problematice na 

jednání v květnu t.r. 

 

 

7. Různé 
 

- Informace o zahájení čerpání úvěru – ing. Čečáková informovala členy FV ZM, že v tomto 
měsíci již byly podány 2 žádosti o čerpání úvěru, a to na akce Odkanalizování části města 
Děčín - Horní Oldřichov I. a II. etapa - 987 221,96 Kč a Revitalizace veřejného prostranství; 
panelového sídliště Březiny IV. etapa - 5 036 538,81 Kč, celkem 6 023 760,77 Kč; 

- Ing. Anděl informoval o koordinaci dvou zásadních staveb ve městě – Labské nábřeží a 
částečná uzávěra nového mostu, dále o omezení dopravy na Teplické ul. – křižovatka 
Saská; 

- Bylo diskutováno další využití Kozí dráhy - konzervace trati; 
- Ing. Anděl informoval o novém prostoru k jednání o pozastavené investiční výstavbě 

v Děčínské nemocnici v souvislosti s personálními změnami v KZUK. 
 

 
Konec jednání: 15,40 hod. 
  
Příloha:   
 
- Bod 3 - výběr aktuálních informací k situaci „Covid“ (Ing.Tuhý) 
 
 
 
V Děčíně dne 16. 3. 2021    
 
Ing. Pavel Herites v. r.   
předseda FV ZM 



Statutární město Děčín

PREZENČNÍ LISTINA

z jednání komise/výboru:
konané/konaného dne:

místo konání:

FINANČNÍ VÝBOR ZASTUPITELSTVA MĚSTA
15. 03. 2021 od 13,00 hod. do ..^/.^
v zasedací místnosti primátora budovy A1 Magistrátu města Děčín,
Mírové náměstí 1175/5, Děčín IV.

Všichni členové komise/výboru odpracovali v měsíci březnu
2021 ^.'^fhod.

y

Členové komise/výboru:

Jméno, příjmení Podpis

Ing. Pavel Herites

Ing. Miroslava Poskočilová

Ing. Dana Jirchářová, MBA

Ing. Martin Vošta

Ing. Zdeněk Machala, Ph.D.

Hynek Plachý

Be. Jaroslava Kamarytová Vršitá

Přizvaní hosté:

Jméno, příjmení Podpis

Ing. Jiří Anděl, CSc.

Ing. Radek Tuhý

Jiří Štajner

Ing. Zdeňka Cečáková

Ing. Marcela Tomanová
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